

EEX to list new Futures on Guarantees of Origin

Dear Trading Participants,

The European Energy Exchange (EEX), in co-operation with Incubex, will expand its environmental product offering with the introduction of physically settled EEX Power GO Futures on renewable power Guarantees of Origin¹ (GO). With this product launch the GO spot auction platform, offered by EPEX SPOT, as well as EEX AG's registry services and associated auctions will be complemented. The contracts will be available for trading from Monday, **2 September 2024**.

Product setup

The new products will be available at EEX for order book trading and trade registration as follows:

New EEX GO Power Futures

EEX Short Code	Name
EGOH	EEX European Hydro Power GO Future
EGOW	EEX European Wind Power GO Future
EGOS	EEX European Solar Power GO Future
EGOE	EEX European Renewable Power GO Future

¹ Guarantees of Origin on electricity issued by the following countries will be in scope of the EEX Power GO Futures: Austria, Belgium, Croatia, Czech Republic, Denmark, Estonia, Finland, France, Germany, Greece, Hungary, Ireland, Italy, Latvia, Lithuania, Luxembourg, Netherlands, Norway, Portugal, Slovakia, Slovenia, Spain, Sweden.

The contracts offered are yearly contracts covering production months from March until December, to be delivered each year at the end of January. The next four January expiries are offered for trading. Further details on the new products can be found on the EEX website in the EEX Contract Specification and in the EEX product code list.

Delivery

The products are physically delivered to the account indicated by the buyer within the admission process. Sellers must deliver the products into the ECC account within the French registry for power guarantees of origin, operated by EEX.

Trading hours

The new products and expiries will be available for trading on all EEX Exchange Days from 08:00 to 18:00 CE(S)T.

Transaction fees

The following standard transaction fees apply according to the [EEX AG price list](#) and [ECC price list](#).

Product	EEX	ECC	Delivery ECC Lux
EEX European Hydro Power GO Future			
EEX European Wind GO Power Future	12.00 €/per 1,000 MWh	3.00 €/per 1,000 MWh	5.50 €/per 1,000 MWh*
EEX European Solar GO Power Future			
EEX European Renewable Power GO Future			

* Delivery fees include the registry fees from the French registry: for sellers, transfers to the ECC account are exempted from transfer or import fees; for buyers, transfers to their French accounts or exports are paid by ECC.

Market Making Schemes

To foster the development of liquidity EEX is pleased to offer market making schemes for the EEX Power GO Futures offering. The market making agreements will be rolled out via a tender

procedure, which will take place from 8 July to 9 August 2024. EEX invites all interested direct and indirect trading participants of EEX to participate in the tender.

The programme combines standardisation to ensure equal treatment with flexibility for best service and attractive compensation under all market conditions. For more detailed information please contact your Key Account Manager, who will provide you with further information and the necessary tender bidding forms.

In total, EEX may select up to 5 market makers for the EEX GO Power Futures offering. The selection process will be carried out according to the rules laid out in the tender rulebook.

All direct and indirect trading participants who wish to take part in the new market maker scheme are requested to complete and submit their application to EEX no later than 9 August 2024, 11:59 PM CEST. EEX reserves the right to carry out plausibility checks of the bidding forms and may exclude participants from the selection process (sales@eex.com; +49341 2156-555).

Please contact your Key Account Manager or Market Operations with any questions.

Admission/Product Assignment

In order to access the new products, please submit the respective product extension requests by e-mail to membership@eex.com, and you will be provided with the required documents . As soon as access has been granted in the EEX trading systems, trading participants will receive a respective updated notification letter once the product assignment has been completed.

Please contact EEX Customer Care (membership@eex.com or +33 (0)1 70 36 33 42) in case of any questions regarding the admission process.

The new EEX Power GO Futures will also be available for trading and clearing without membership, through indirect access. Please contact an ECC Clearing or Non-Clearing Member to discuss indirect access possibilities.

Technical access

The new products will be automatically integrated into the EEX TT Screen as usual. Customers trading through the solutions provided by Trayport® Joule® SaaS must ensure the products are included in their workbooks. The additional maturities will be automatically added and the new products will be available within the corresponding Trayport instrument for each hub. Exxeta Energy Trader® (EET) users can independently configure the new futures in their user interface. The registration of trades via Clearing Registration Service (eXRP), Trayport Clearing Link or Touchpoint can be used without additional adjustments.

For testing purposes, the product is already available in the simulation environment. The product assignment setup for members can be done in T7 Simulation at your own convenience. Please be aware of the batch day according to the simulation calendar on our website. From 1.8.2024 until 30.8.2024, we offer simulation support e.g. filled orderbook and trade registration for our members on Tuesdays and Thursdays.

Please do not hesitate to contact us in case of any further questions.

Yours sincerely,

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

trading@eex.com

EEX listet neue Futures auf Herkunftsnachweise

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die European Energy Exchange (EEX), in Kooperation mit IncubEX, erweitert ihr Angebot im Bereich der Umweltprodukte mit der Einführung von physisch erfüllten EEX Power GO Futures für Herkunftsnachweise² für Strom aus erneuerbaren Energien. Diese neuen Kontrakte ergänzen die bereits bestehenden Produkte für Herkunftsnachweise, wie die von EPEX SPOT angebotene GO-Spotauktion sowie die Registerservices der EEX AG und entsprechende Auktionen. Die EEX Power GO Futures werden ab Montag, **2 September 2024**, zum Handel angeboten.

Produktsetup

Die neuen Produkte werden wie folgt im Handelssystem der EEX zum Orderbuchhandel und zur Trade Registration zur Verfügung stehen

1) EEX Power GO Futures

EEX Short Code	Name
EGOH	EEX European Hydro Power GO Future
EGOW	EEX European Wind Power GO Future
EGOS	EEX European Solar Power GO Future
EGOE	EEX European Renewable Power GO Future

² Herkunftsnachweise für Strom, die von den folgenden Ländern ausgegeben werden, sind von den EEX Power GO Futures umfasst: Belgien, Dänemark, Deutschland, Estland, Finnland, Frankreich, Griechenland, Kroatien, Irland, Italien, Lettland, Litauen, Luxemburg, Niederlande, Norwegen, Österreich, Portugal, Schweden, Slowakai, Slovenien, Spanien, Tschechische Republik, Ungarn

Es werden jeweils die nächsten vier Januarfälligkeiten zum Handel angeboten. Weitere Informationen zu den Produkten finden Sie auf der EEX-Website in den EEX Kontraktsspezifikationen sowie in der EEX Produktcode-Liste.

Handelszeiten

Die neuen Produkte werden an allen EEX-Handelstagen von 8:00 bis 18:00 Uhr ME(S)Z zum Handel zur Verfügung stehen.

Entgelte

Gemäß der [EEX AG Preisliste](#) und [ECC Preisliste](#) fallen folgende Entgelte an:

Produkt	EEX	ECC	Lieferung
EEX European Hydro Power GO Future	12.00 €/per 1,000 MWh	3.00 €/per 1,000 MWh	5.50 €/per 1,000 MWh*
EEX European Wind Power GO Future			
EEX European Solar Power GO Future			
EEX European Renewable Power GO Future			

* In den Liefergebühren sind die Registergebühren des französischen Registers enthalten: Die Verkäufer sind von den Übertragungs- oder Einlieferungsgebühren für Überweisungen auf das ECC-Konto befreit; für Käufer werden die Gebühren für Ein- oder Auslieferungen auf ihre französischen Konten von der ECC getragen.

Market-Making-Programme

Um die Entwicklung der Liquidität zu fördern, freut sich die EEX, Market-Making-Vereinbarungen für EEX Power GO Futures anbieten zu können, die im Rahmen einer Ausschreibung vom 08. Juli bis 09. August 2024 stattfindet. Die EEX lädt alle interessierten direkten und indirekten Handelsteilnehmer der EEX ein, sich an der Ausschreibung zu beteiligen.

Das Programm verbindet Standardisierung zur Sicherstellung der Gleichbehandlung mit Flexibilität für besten Service und attraktive Vergütung unter allen Marktbedingungen. Für nähere Informationen wenden Sie sich bitte an Ihren Key Account Manager, der Ihnen weitere Informationen und die notwendigen Ausschreibungsformulare zur Verfügung stellen wird.

Insgesamt kann die EEX bis zu 5 Market Maker für die EEX Power GO Futures auswählen. Das Auswahlverfahren wird nach den Regeln des Ausschreibungsregelwerks durchgeführt.

Alle direkten und indirekten Handelsteilnehmer, die an dem neuen Market-Maker-System teilnehmen möchten, werden gebeten, ihre Bewerbung bis spätestens 09. August 2024, 23:59 Uhr MESZ bei der EEX einzureichen. Die EEX behält sich vor, eine Plausibilitätsprüfung der Bewerbungsunterlagen durchzuführen und Teilnehmer vom Auswahlverfahren auszuschließen (sales@eex.com; +49341 2156 555).

Bei Fragen wenden Sie sich bitte an Ihren Key Account Manager oder Market Operations.

Zulassung/Produktzuordnung

Um Zugang zu den neuen Produktgruppen zu erhalten, muss eine Produkterweiterungsanfrage per E-Mail (membership@eex.com) bei der EEX eingereicht werden. Daraufhin werden Ihnen alle nötigen Formulare zugesendet. Bei Fragen hierzu kontaktieren Sie bitte das EEX Customer Care Team (membership@eex.com oder +33 (0)1 70 36 33 42).

Die neuen EEX-Futures können auch ohne eine direkte Mitgliedschaft gehandelt und geclart werden. Bitte kontaktieren Sie ein ECC Clearing- oder Nicht-Clearing-Mitglied, um die Möglichkeiten des indirekten Zugangs zu besprechen.

Technischer Zugang

Die neuen Produkte werden automatisch in den EEX TT Screen integriert. Teilnehmer, die über die Lösungen von Trayport® Joule® SaaS handeln, sollten sicherstellen, dass die Produkte in ihren Arbeitsmappen enthalten sind. Die zusätzlichen Laufzeiten werden automatisch hinzugefügt und die neuen Produkte werden im entsprechenden Trayport-Instrument für jeden Hub zur Verfügung stehen. Exxeta Energy Trader® (EET) Anwender können die neuen Futures eigenständig in ihrer Benutzeroberfläche konfigurieren. Die

Registrierung von Geschäften über Clearing Registration Service (eXRP), Trayport Clearing Link oder Touchpoint kann ohne weitere Anpassungen genutzt werden.

Zu Testzwecken ist das Produkt bereits in der Simulationsumgebung verfügbar. Die Einrichtung der Produktzuweisung für die Mitglieder kann in T7 Simulation nach eigenem Ermessen vorgenommen werden. Bitte beachten Sie den Batch-Tag gemäß dem Simulationskalender auf unserer Website. Vom 1.8.2024 bis zum 30.8.2024 bieten wir für unsere Mitglieder dienstags und donnerstags Simulationsunterstützung und z.B. gefüllte Orderbücher und Gewerbeanmeldungen an.)

Für Fragen stehen wir Ihnen selbstverständlich gerne zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Market Operations

T +49 341 2156-222

trading@eex.com